
Rada starostov mesta Košice 

Zápisnica 

z 35. rokovania Rady starostov mesta Košice dňa 23.4.2009 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

 

 Rokovanie Rady starostov otvoril a viedol jej predseda p. Daniel Rusnák. 

V úvode rokovania bolo prítomných 11 starostov.  

 

1. Otvorenie a schválenie programu rokovania 

 

p. Rusnák – Informoval prítomných, že jediným bodom rokovania je návrh  

na 2. zmenu programového rozpočtu mesta Košice. Materiály starostom 

rozoslal. Privítal zástupcov MMK p. Dlhého, p. Kažimírovú  

a Ing. Mikušiaka, vedúceho finančného oddelenia.   

 

Určil overovateľov zápisnice  

PhDr. Pavla Mutafova 

           Ing. Jána Kupca 

 

––-     ––-     ––- 

 

2. Programový rozpočet mesta Košice na rok 2009 – návrh na 2. zmenu 

 

p. Rusnák – Požiadal p. Dlhého o krátky úvod k materiálu. 

 

p. Dlhý – Zmeny rozpočtových položiek sú v materiáli komentované, kde sú 

priložené tabuľky. Materiál reaguje na aktuálne predpoklady vývoja 

plnenia príjmov rozpočtu mesta Košice. Pracovníci Magistrátu mesta 

Košice sa pokúsili pripraviť úpravu rozpočtu  rimárne s cieľom neohroziť 

základné samosprávne funkcie mesta a zachovať vyrovnaný rozpočet. 

S týmto schodkom sa vysporadúvajú znižovaním výdavkov bežného 

rozpočtu mesta. Je snaha, aby mesto aj v čase krízy nerezignovalo  

na výdavky spojené s budúcim rozvojom mesta Košice a na schopnosť  

zabezpečovať jeho základné  funkcie.   

Schodok v rozpočte navrhujú zdrojovo vykrývať zvýšením príjmov  

z predaja majetku mesta, v komentári je zdôvodnené ako a na čom je tento 

predpoklad založený. Využíva sa aj novela zákona o rozpočtových 

pravidlách, kde sa môžu využiť aj príjmy  minulých rokov a to formou 

čerpania rezervného fondu a fondu rozvoja bývania, na niektoré aktivity aj 

v rámci bežných výdavkov. V tabuľkách sú uvedené zostatky z minulých 

rokov v rezervnom fonde a na fonde rozvoja bývania, koľko plánuje 
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použiť a koľko tam ostane pre ďalšie roky, resp. pre prípad, že dôjde 

k zhoršeniu vývoja.  

Ešte jedna podstatná zmena. Reagujú aj na aktuálne požiadavky DPMK, 

kde je výrazné zvýšenie ich kapitálových výdavkov a to z dôvodu , že 

rekonštrukcia koľajových tratí, konkrétne sú to križovatky Branisko na 

Jazere a pri Tip Tope, je nevyhnutná a zlý stav spôsobuje na tomto úseku  

obmedzenie dopravy. Výdaj pre DPMK sa navyšuje o 45 mil. Sk. 

Transfer pre DPMK bude  z kapitálových výdavkov vo výške 185 mil. Sk. 

Všetko je vysvetlené v komentári materiálu. 

Vo vzťahu k  podielovým daniam pre  mestské častí sa navrhlo 5 % 

krátenie  a účelové transfery v mestskej časti Košice - Juh a Košice - Staré 

mesto -  10 % krátenie výdavkov celomestského charakteru.  

Čo sa týka účelových transferov, tak tam je návrh krátiť malým mestským 

častiam  z 1.500 tis.  Sk na 1.300 tis. Sk. Pre veľké mestské časti je 

krátenie z 2,5 mil. Sk na 2 mil. Sk. 

 

p. Rusnák -  Konštatoval, že počet  prítomných sa zvýšil na  13 starostov, čo je 

väčšina a Rada starostov je uznášania schopná, preto dal hlasovať 

o programe rokovania.  

 

Hlasovanie č. 1: za 13, proti -, zdržal sa -. 

 

p. Rusnák – V krátkosti zhrnul vystúpenie p. Dlhého. To, čo sa bytostne dotýka  

mestských častí bolo povedané. Sú to dane z príjmu fyzických osôb: 

krátenie  5 % pri účelových transferoch pre dve mestské časti a krátenie 

účelových transferov pre všetky ostatné mestské časti. Tieto úpravy sú 

aplikované do zmeny programového rozpočtu. Zvyšujú sa príspevky  

pre školstvo a DPMK. 

 

V diskusii vystúpili: 

 

p. Andrejčák – Pripomenul p. Dlhému, že MČ Košice - DH  zaslala MMK  

istú žiadosť, na ktorú nedostali oficiálnu odpoveď. Požiadal o stanovisko. 
 

p. Dlhý – Na základe podkladov rozpočtu, ktorý im zaslala MČ  Košice 

Dargovských hrdinov, aj po konzultácii s poslancami tejto mestskej časti 

vyšlo z analýzy, že pri takto navrhovanej úprave rozpočtu, nehrozí  

obmedzenie chodu mestskej časti a výkonu jej  funkcii.  

 

p. Rusnák – Zhrnul odpoveď p. Dlhého s tým, že v tomto návrhu na zmenu nie 

je špecifický prístup k MČ  Košice - Dargovských hrdinov. 
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p. Kupec –  Požiadal p. Dlhého o vysvetlenie ohľadom úpravy rozpočtu.  

V bežných príjmoch sa počíta so znížením  čiastky z prenájmu pozemkov 

obchodným spoločnostiam (tu je mínus) a z prenájmu budov a priestorov 

(v tomto prípade je +). V jednom prípade sa šetrí, v druhé získa. Akú to 

má logiku? 

Aj tak si myslí, že pri prenájmoch sú nejaké zmluvy a za ich neplnenie je 

možné vyrúbiť penále. Zmluvné vzťahy, aj keď je kríza, by sa mali plniť. 

Nezdá sa mu, žeby sa malo počítať so znižovaním napr. poplatku za 

uloženie odpadu. Ak občan, alebo právnická osoba neplatí, tak sú 

sankcionovaí. To isté platí aj pre daň z nehnuteľností. Nesedí mu, že sa už 

s tým počíta v úprave rozpočtu. Tieto podlžnosti sa nebudú  vymáhať? 

 

p. Dlhý – Odpovedal p Kupcovi. Čo sa týka prenájmu, výpadok je  

od  Mestských lesoch  Košice, ktorá o to požiadala.  Situácia v tomto 

mestskom podniku vo vzťahu k  vývoju na trhu s drevnou hmotou je taká 

kritická, aká v histórii Mestských lesov ešte nebola. 

 Čo sa týka zvýšenia, v úprave tohto rozpočtu už zapracovali vzťah mesta 

a BPMK, nakoľko v čase, keď sa schvaľoval rozpočet, tieto zmluvy ešte 

neboli uzatvorené, uzatvárali sa až koncom roka 2008.  

Mesto je naďalej vlastníkom všetkých obecných bytov v Košiciach. 

Príjmy z nájmu, lebo mesto uzatvára nájomné zmluvy s  jednotlivými 

nájomníkmi,  sú jeho príjmom a tie sa ďalej transerujú vo výdavkovej 

časti BPMK na údržbu bytov. Tento tok financií je takouto formou 

zapracovaný v rozpočte. Je to na základe zmlúv, ktoré má mesto Košice 

so spoločnosťou BPMK. 

K poplatkom za uloženie odpadu. Najväčším platiteľom je U.S. Steel. 

Množstvo odpadu je závislé od produkcie samotnej spoločnosti a tá 

naozaj podľa skutočného vývoja je ďaleko od plánov, preto sa táto 

položka upravuje. A táto skutočnosť zároveň naznačuje, že v tejto 

príjmovej položke bude  oveľa nižšia čiastka, než sa očakávalo. 

Výpadok v položke daní z nehnuteľnosti komentovali o tomto riziku sa 

vie.  

 

p. Birošová – Spýtala sa spracovateľa  návrhu prerozdeľovania podielových 

daní, prečo sa berie počet obyvateľov k roku 2007, pretože 22 ľudí 

v mestskej časti Poľov predstavuje  88 tis. Sk a to je pre nich ozaj vysoká 

čiastka. Prečo sa v roku 2009 berie ako berná minca stav obyvateľov 

k 31.12.2007? 

 

p. Kažimírová – Musí sa brať tento stav, pretože aj zákon o štátnom rozpočte  

vychádza z počtu obyvateľov k 31.12.2007. Používajú sa údaje 

štatistického úradu a na základe nich sa tvorí rozpočet pre rok 2009. 
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p. Rusnák -  Je to vždy obrok a pri rozpočte na rok 2010 sa bude vychádzať 

z údajov roku 2008. Má to logiku, lebo peniaze zo štátneho rozpočtu 

prichádzajú na tento počet obyvateľov, preto aj v meste musí byť 

prerozdelenie k počtu obyvateľov vzťahujúcemu sa na ten istý dátum. 

Takto skreslenia sú vo všetkých mestských častiach a niekde sú až 

v stovkách obyvateľov. 

 

p. Puzderová – Spýtala sa, čo viedlo spracovateľa k tomu, že mestskej časti 

Luník XI ponechal finančné prostriedky aj napriek tomu, že mestská časť 

nereagovala na výzvu predložiť finančnú analýzu výsledkov hospodárenia 

 

p. Kažimírová - MČ Luník IX požiadala o výnimku aj pri podielových daniach 

a nekrátili ich o 5 %. Na základe toho že nepredložili ekonomickú 

analýzu, ktorú od nich žiadali, tak neurobili žiadnu výnimku a to  5 %-tné 

krátenie tam je. Jediná výnimka, ktorú urobili, sa týka účelových 

transferov, lebo v 1. zmene rozpočtu boli schválené rómske občianske 

hliadky a bolo by nelogické, keby mesiac po schválení transferu, by im 

boli tieto peniaze odňaté, lebo mestská časť už začala realizovať tieto 

aktivity. 
 

p. Birošová – Porovnala návrh podielových daní pre malé mestské časti 

v Košiciach.  A keď sa už rozpráva o Luníku IX, ten má  8.700 tis. 

a ostatné mestské časti čo majú okolo 1000 obyvateľov majú 4.100 tis. 

Nemá problém predložiť rozpočet MČ Poľov na čo idú finančné zdroje, 

no chcela by vidieť aj rozpočet MČ Luníka IX, na čo ide 8.700 tis. korún. 

Nemyslí to v zlom, no je to diskriminácia občanov iných mestských častí, 

ktorí poctivo platia a nemú podlžnosti voči mestu. Trvá na tom, že chce 

vidieť rozpočet Luníka IX. 
 

p. Rusnák – Ide o to, aby tie finančné prostriedky skutočne skončili tam, kde  

majú a vzťahuje sa to aj na rómske hliadky.  

  

p. Šaňa - MČ Košice – Luník IX má rozpočet prerozdelený podľa počtu 

obyvateľov. Majú 5900 obyvateľov plus 2000 obyvateľov je presunutých 

z iných mestských častí.  Iní starostovia na nich berú príspevky, no 

zdržiavajú sa na Luníku IX. Aj tam vzniká jeden z problémom. Veď 

každý dobre vie, ako vyzerá Luník IX. Ich rozpočet je položkovite 

rozčlenený a mesto im viaže výdaje, takže aj tých 1,5 mil. na občianske 

hliadky, tam bude použitý do koruny.  
 

p. Gabštúr – Nedá mu, aby nepovedal, že  Myslava je neďaleko MČ Košice 

Luník IX a ihrisko, ktoré tam je, je zdevastované, nepokosené a všade je 

hnus, neporiadok. Druhé malé mestské časti majú urobené chodníky, 
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osvetlenie, len Luník IX žije ešte zo socializmu. Na  Luníku IX, nevidieť 

nič, čo by sa zrealizovalo.  Takže 8 mil. Sk pre Luník IX a 7.mil. Sk pre  

Myslavu. To je nepomer. Na Luníku IX je 5000 ľudí na malej ploche, ký, 

Myslava sa rozkladá po dĺžke 12 kilometrov. V Myslave za podielové 

dane zrealizovali konkrétne vecné úlohy. 

 

p. Šaňa-  Nehovoril do mikrofónu. 

 

p. Rusnák – Uzavrel diskusiu a dal hlasovať o návrhu. 

Rada starostov mesta Košice berie na vedomie Návrh na 2. zmenu 

programového rozpočtu mesta Košice na rok 2009 predložený na 

rokovanie mestského zastupiteľstva. 

 

Hlasovanie č. 2: za 14, proti -, zdržal sa -. 

 
––-     ––-     ––- 

 

3. Záver 

 

p. Rusnák – Poďakoval za účasť na rokovaní Rady starostov a rokovanie 

ukončil. Oznámil, že rokovanie Mestského zastupiteľstva v Košiciach sa 

uskutoční 30.4.2009. 

 

 

 

 
 

        Daniel Rusnák 

           predseda Rady starostov 

 

 

 

 

Zápisnica vyhotovená29.4.2009 

Zapisovateľka: Danica Belasová 

 
 

 

Overovatelia zápisnice: 

 

PhDr. Pavol Mutafov..................................... Podpísal dňa:  

 

Ing. Ján Kupec............................................... Podpísal dňa:  
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O b s a h : 

 

1 Otvorenie a schválenie programu rokovania 

1 Programový rozpočet mesta Košice na rok 2009 – návrh na 2. zmenu 

4 Záver 

 

 

 


